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Reklama v Kraji
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Tel.: 774 414 225
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reklama@sedlcansky-kraj.cz

KAMÝK NAD VLTAVOU Vy-
puštěná Vltava občas 
v některém z návštěvníků 
Kamýku vzbudí obavy, že 
není dostatek vody, když 
je jí v říčním korytu méně 
než kamenů. Obyvatelé 
návštěvníky uklidní vy-
světlením, že voda se pou-
ští hlavně navečer, když je 
potřeba vyrábět elektřinu.

Teď však ve Vltavě při-

bylo něco, co ani Kamýčtí 
nebyli zvyklí vídat: piloty 
v korytu. A kolem řeky jsou 
autojeřáby a v bývalém au-
toparku je rušno. Blátivé 
stopy, které odtud vedou, 
zaznamenali i v obci nad 
Kamýkem, tedy ve Zdu-
chovicích. Nejen Zducho-
vické zajímá, co se to v Ka-
mýku nad Vltavou děje. 
Buduje se povodňový park 

VITÍN Chovatel drůbeže 
z Vitína, Jiří Rybař, je nejen 
zapálený ochotník, ale baví 
ho i zahradničit a zachra-
ňovat staré české odrůdy. 
Je v kontaktu s národní 
bankou starých semen, 
kde pomáhají množit vo-
jáčkové fazole. Věnuje se 
myslivosti, miluje přírodu, 
absolvoval pedagogický 
kurz a zabývá se psycholo-
gií. Cizí mu není ani etolo-
gie. Věda, která se zabývá 
chováním živočichů. I přes 
svůj mladý věk 24 let, je za-
páleným chovatelem drů-
beže. U něj na dvoře není 
nouze o šumavanky, perlič-
ky, krůty, křepelky a také 
husy. A právě o šumavan-
kách, našem národním 
plemenu, jsme si spolu 

povídali. Šumavanky, jak 
jejich název napovídá, po-
cházejí z oblasti Šumavy. 
Tyto slepice byly schopny 
přežít na opuštěných šu-
mavských samotách bez 
lidské péče. V tvrdých 
podmínkách Šumavy se 
muselo jednat o plemeno 
živého temperamentu, otu-
žilé, shánlivé a ostražité.

J i rko ,  v z p o m e ň t e 

na své začátky, jak jste se 

k chovu dostal?

Vzpomínám si, že jsem 
poprvé někde na dvorku 
uviděl perličky, a ty mě 
zaujaly. Později, když jsem 
měl svátek, mi táta tři per-
ličky pořídil a už navazo-
vala kuřata, krůty, husy 
a slepice.

Kolik vám tehdy bylo let?

SEDLČANY Odkud se bere jíd-
lo ze Sedlčanska? Jak to vy-
padá na farmách v regionu? 
Jak farmářům pomoci? To 
je jen několik otázek z těch, 
na které se pokusila odpo-
vědět moderovaná diskuse, 
kterou uspořádala Městská 
knihovna Sedlčany spolu se 
skupinou Sedlčansko udr-
žitelně. Konala se v pátek 
7. února od 18 hodin spolu 

s vernisáží výstavy fotografi í 
Martina Zemánka.

„Máme velikou radost, že 

jste přišli v tak hojném počtu. 

Je vidět, že téma dnešního 

večera nás hodně pálí a zají-

má,” zahájila diskusi mode-
rátorka Iveta Pokorná. „Je 

mi opravdu ctí přivítat vás 

na půdě naší knihovny. Já 

nebudu mluvit vůbec dlouze, 

jenom bych se slzou v oku za-

Místo bláta bude pláž
– nové slepé říční rameno. 
Od Vltavy bude zátoka pře-
dělena přelévaným dno-
vým prahem, zajišťujícím 
zadržení vody během sní-
žených vodních stavů. 

Zeptala jsem se kamýc-
kého starosty, jak stavba 
pokročila. „Započaly práce 

na přelivu, byla provedena be-

tonáž základů a mikropilotů. 

S E D L E C - P R Č I C E  Č t y ř i 
lidé skončili v nemocni-
ci po dopravní nehodě, 
ke které došlo u Sedlce-
-Prčice v sobotu 15. února 
odpoledne. Podle mluvčí 
středočeských policistů 
Barbory Schneeweisso-
vé, nezvládla žena řízení 
a auto skončilo na střeše.

„Ve vozidle byly se že-

nou tři děti, které vyvázly 

s lehčími zraněními. Byly 

převezeny do příbramské 

nemocnice. Řidičku odvez-

la záchranka do benešov-

ské nemocnice, dechová 

zkouška byla negativní“ 
uvedla Schneeweissová. 
U dopravní nehody asisto-
vali také hasiči.

Olga Trachtová 

Hadáčková

S produkty prodáváme i svůj život, 
shodují se regionální farmáři

vzpomínala, že takhle jsme 

se scházeli dole v komunit-

ním centru před hodně lety, 

bude tomu pomalu dvacet let, 

kdy jsme řešili podobné věci, 

jako se řeší tady v projektu 

Sedlčansko udržitelně,” navá-
zala na ni Blanka Tauberová, 
ředitelka knihovny.

Tehdy se v rámci série 
přednášek zrodila pekárna 

Po nehodě 
skončilo auto 
na střeše

Chovatel drůbeže Jiří Rybař z Vitína 
říká: „Byla by veliká škoda, kdyby tak 
zajímavé plemeno mělo vymizet.“

V té době mi bylo tři-
náct let. Vedu si menší 
zápisník, kde si píši úplně 
vše. A první zmínka je už 
v roce 2013.

Představíte nám ple-

meno,  které chováte 

a přiblížíte, jaký je jeho 

původ?

Já si vybral před dvě-
ma lety šumavanky. Je to 
velmi unikátní druh sle-
pice a hlavně původem 
z Čech. Českých slepic 
kromě české kropenky, 
už moc nemáme. Šuma-
vanka, jak už z názvu 
vyplývá, pochází z pod-
horských oblastí Šumavy, 
kde si jí tehdy obyvatelé 
vyšlechtili do tvrdých 
mrazivých podmínek.

PRAHA/SEDLČANY Ve Stu-
diu Skautského institutu 
na Staroměstském náměs-
tí se ve čtvrtek 13. února 
konala prezentace knihy 
sedlčanského historika To-
máše Zouzala Na cvičišti SS 
s podtitulem Život ve výcvi-
kovém prostoru Böhmen 
za 2. světové války. Setkání 

Ústav pro 
studium 
totalitních 
režimů hodlá 
i nadále 
předkládat 
nezfalšovaná 
data 
z totalitární 
minulosti

KRÁSNÁ HORA NAD VL-

TAVOU V sobotu 15. úno-
ra krátce po poledni se 
do vesnice Mokřice neda-
leko města sjelo devět jed-

notek hasičů. Zasahovaly 
tu profesionální jednotky 
ze Sedlčan, Příbrami a Mi-
levska a dobrovolní hasiči 
z Krásné Hory nad Vlta-
vou, Petrovic, Kamýku nad 
Vltavou, Nechvalic, Kluče-

Po explozi baterií 
hořela hospodářská 
budova

nic a Vysokého Chlumce.
V nízkopodlažním hos-

podářském objektu došlo 
k požáru v místnosti s ba-
teriemi od fotovoltaického 

systému. Ty při příjezdu 
jednotek explodovaly, 
požár se následně šířil 
na střechu objektu. Zásah 
probíhal třemi vodními 
proudy, hasiči museli také 
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Pokračování na straně 7 Pokračování na straně 5

Pokračování na straně 9Pokračování na straně 4



2 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

REGION Ačkoli byl v šestém 
týdnu tohoto roku zazname-
nán ve Středočeském kraji 
pokles celkové nemocnosti 
akutních respiračních infek-
cí včetně chřipky, pro okres 
Příbram tato klesající tenden-
ce neplatila

B y l o  z d e  ev i d ová -
no 17 nově nakažených 
na 100 000 obyvatel. Navíc 
hovoří statistiky o nárůstu 
onemocnění s klinickým 
obrazem chřipky. Nejriziko-
vější skupinou jsou senioři 
ve věku nad 65 let.

Již od konce ledna platí 
zákaz návštěv v příbram-
ské nemocnici, která je pro 
většinu obyvatel regionu 
spádová. Ještě o čtyři dny 
dříve ho zavedla nemocnice 
v Benešově s výjimkou pro 
dětské oddělení, kam jsou 
návštěvy povoleny v ome-
zeném režimu. „Osoby, kte-

ré přicházejí do nemocnice 

na vyšetření a vykazují znám-

ky respiračního infektu, musí 

mít na sobě odpovídající stu-

peň ochrany, a to minimálně 

respirátor FFP2,“ stojí v aktu-
alitách na webu. Z důvodu 
zvýšeného výskytu respirač-
ních onemocnění byly od 13. 
února zakázány návštěvy 
také v Domově Sedlčany.

K poklesu nemocných 
došlo naopak ve věkové 
skupině 6 až 14 let, tedy 
u dětí základní školou povin-
ných. Přesto přistoupil ředi-
tel základní školy v Klučeni-
cích Aleš Suchý z důvodu 
vysokého stavu nemocných 
žáků i učitelů a na základě 
konzultace s krajskou hygi-
enickou stanicí v Příbrami 
k uzavření školy. Žáci i uči-
telé zůstali doma 13. a 14. 
února, vrátit se do lavic 
a před tabule měli v pondě-
lí 17. února. „Počty nemoc-

ných žáků měly v průběhu 

minulého týdne vzestupnou 

tendenci, k 12. 2. dosáhly 

v ZŠ 39,66 %.,“ informoval 
na webu školy.

Olga Trachtová 

Hadáčková

U vtoku do připravovaného 

jezera jsou vyskládány velké 

kameny a obkládá se břeh. 

Většina zeminy z připravova-

ného jezera je již odvezena 

a uložena na skládku. Velké 

Místo bláta bude pláž
kameny byly rozdrceny a bu-

dou použity zpět na dno jeze-

ra. Prostavěno bylo asi dvacet 

milionů korun,“ uvedl staros-
ta Petr Halada.

Časem budou břehy 
osázeny rost l instvem, 

přibude oblázková pláž 
a hřiště na plážový volej-
bal. Park tedy bude mít 
nejen praktickou funk-
ci, ale můžeme se těšit 
i na možnosti rekreace.

Hanka Synková

JESENICE  V  k lubovně 
místní hasičské zbrojnice 
se uskutečnila v sobotu 
15. února výroční val-
ná hromada hasičského 
okrsku Jesenice u Sedlčan 
za účasti starosty obce Mi-
lana Jirouška a zástupců 
hasičských sborů aktivně 
činných na území obce Je-
senice a Nedrahovice.

 Bilancování hasičské-
ho roku se ujal starosta 
okrsku Jiří Neužil. Ve své 
zprávě mimo jiné uvedl: 
„Okrskové a spolkové ha-

sičské akce jsou nenahra-

ditelným nástrojem přímé 

komunikace hasičů s ob-

čany osad a obcí. Takovou 

akcí se v loňském roce 

stala hasičská slavnost 

konaná u příležitosti 130. 

výročí založení hasičského 

sboru v Jesenici a hasičská 

slavnost uspořádaná k 140. 

výročí založení sboru v Ne-

drahovicích, spojená se 

srazem rodáků. Okresní 

sdružení hasičů Příbram 

udělilo oslavujícím sbo-

rům medaili Za příkladnou 

práci. Každoročně pořádá-

me Okrskovou hasičskou 

soutěž v požárním útoku. 

Pořadatelství se tentokrát 

ujal SDH Bor u Sedlčan. 

V rámci soutěže se konal 

pietní akt spojený s klade-

ním vzpomínkového věnce 

k pomníku rodákům pad-

lých v první světové válce. 

Představily se hasičské sbo-

ry z Jesenice, Kamenice, 

Nedrahovic, Dobrošovic, 

Mezného a Boru. Na start 

vyslaly devatenáct druž-

stev, která soutěžila dvou-

kolově v požárním útoku. 

Návštěvníky a soutěžící 

družstva soutěže přivítalo 

v Boru zcela nové prostře-

dí hasičského areálu. Po-

zornost upoutala stavební 

úprava budovy hasičské 

zbrojnice na Kulturní cen-

trum Bor, Nedrahovice. 

Okrskovou soutěž ovládli 

hasiči z Jesenice. V kate-

gorii muži vybojovali první 

místo a převzali do držení 

okrskový putovní pohár. 

Další významnou akcí 

v požárním sportu se stal 

Jubilejní 10. ročník hasič-

ské soutěže Martinická 

osma. Družstva soutěžila 

v požárních útocích na ná-

střikové terče se stříkačka-

mi PS 12 a PS 8. SDH Marti-

nice na soutěž zve i sbory, 

které ještě vlastní a soutěží 

s přenosnými motorovými 

stříkačkami PS 8. Vítězem 

soutěže v kategorii muži 

PS 8 a muži PS 12 se stalo 

družstvo SDH Jesenice. Zo-

pakovalo si tak své loňské 

umístění. SDH Dobrošovi-

ce uspořádal již 13. ročník 

atraktivní noční hasičské 

soutěže v požárním spor-

tu Dobrošovka cup 2024. 

Do soutěže se přihlásilo 16 

hasičských sborů. Z naše-

ho okrsku se zúčastnily 3 

hasičské sbory – SDH Dob-

rošovice, SDH Nedrahovi-

ce a SDH Mezné. Členové 

SDH Jesenice převzali od-

povědnost za uspořádání 

pátého a šestého kola Brd-

ské ligy 2024. V jesenickém 

fotbalovém dolíčku přivíta-

li rekordní počet 35 hasič-

ských týmů. Pro soutěžící 

hasiče připravili ideální 

sportovní podmínky včet-

ně technického zázemí. 

V době konání legendár-

ního pochodu Praha−Pr-

čice mění SDH Martinice 

a SDH Mezné svůj areál 

v turistickou občerstvovací 

stanici. Mezi spolkové akce 

patří posezení u hasičské 

zbrojnice, stavění máje, 

pálení čarodějnic, dětský 

den s hasiči, letní taneční 

zábava, hasičský ples, Mi-

kulášská obchůzka s na-

dílkou a rozsvícení vánoč-

ního stromu. Přehled akcí 

konaných sbory dokazuje, 

že sbory jsou významnými 

hybateli společenského ži-

vota obcí a osad. Patřičnou 

pozornost věnujeme prů-

běžné údržbě hasičských 

zbrojnic, techniky a vý-

stroje. Ocenění si zaslouží 

zásahová jednotka JPO III. 

SDH Jesenice, která byla 

povolána k 16 zásahům, 

a činnost vedoucích kolek-

tivů mladých hasičů.“ 

V závěru předložené 
zprávy Jiří Neužil uvedl, že 
mezi nejdůležitější okrsko-
vé akce budou nadále patřit 
okrskové hasičské soutěže 
v požárním sportu, tradiční 
spolkové společenské akce 
a pracovní aktivita sborů 
zaměřená na zlepšování 
životního prostředí osad 
a obcí. V následujícím ko-
lečku diskuzních příspěv-
ků zástupci jednotlivých 
sborů předložili zprávy 
o činnosti sboru v uplynu-
lém roce a uvedli přehled 
připravovaných akcí pro 
letošní hasičský rok. 

František Vávra

Narůstá výskyt chřipky

Dobrovolní hasiči jesenického okrsku zhodnotili svou činnost 

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

REGION Mezi 4. a 11. únorem 
probíhal po celé republice 
Týden pro wellbeing ve ško-
le. Akci koordinovala plat-
forma Partnerství 2030. Ofi -
ciálně byla podpořena asi 
120 subjekty, ale reálně se 
zapojily i stovky škol. Také 
v našem regionu se ho řada 
škol zúčastnila, a to v rámci 
projektu MAP Sedlčansko. 
Ten také uspořádal pro pe-
dagogy seminář Pozornost 
dechu. Na otázky k well-
beingu nám odpovídala 
Radmila Veselá.

Co to vlastně well-

being je?

Nové, přejaté slovo, pro 
které se přes veškerou sna-
hu nepodařilo najít odpoví-
dající ekvivalent v češtině, 
skrývá starou pravdu, že 
ve vlídné spolupráci dokáže-
me více. Současná psycholo-
gie a neurovědy tuto pravdu 
potvrzují. V trvalém stresu 
a nepohodě se nám práce 
nedaří. Nejsme dost soustře-
dění, neudržíme pozornost, 
hůře si pamatujeme. 

A  p r o č  we l l b e i n g 

ve škole?

Odpověď na tuto otázku 
vyplývá z předchozí. Aby 
se dětem dobře učilo, aby 
každý žák mohl pracovat 
na úrovni, která odpovídá 
jeho momentálním schop-
nostem, potřebují bezpečné 
a podpůrné prostředí. Ne-
jedná se jen o to, jak škola 
vypadá, ale také jakou má 
kulturu, jak podporuje vzta-
hy mezi žáky, ale i žáky a uči-
teli, vedením a také rodiči. 
A v neposlední řadě také to, 
jakým způsobem se děti učí, 

jak jsou motivovány k učení 
a jak hodnoceni.

V posledních letech se 

hodně pozornosti věnuje 

také wellbeingu učitelů. 

Proč?

Na wellbeing učitelů 
bude třeba klást velký důraz. 
Na dnešní učitele jsou klade-
ny vysoké nároky. Aby došlo 
k proměně vzdělávání, poža-
duje se po učitelích změna 
v postoji k celému didaktic-
kému procesu. V souladu 
s formativním přístupem 
nadále nemá být tím, kdo 
do dětí nacpe požadované 
učivo či u vyšších ročníků 
prostě učební látku probere. 
Učitel má být spíše průvod-
cem dětí, který jim pomáhá 
stanovit si cíle učení, hledat 
cesty, jak toho dosáhnout, 
identifi kovat jejich silné 
stránky a ty posilovat. Je 
potřeba, aby vedení škol své 
učitele na této cestě podpo-
rovalo, aby se nejen děti, ale 
i učitelé naučili více spolu-
pracovat a efektivně komuni-
kovat. Aby společně hledali 
řešení, jak jim bude ve škole 
dobře.

Jak na tom jsme v na-

šem regionu?

Jak víme z ankety mezi 
učitelkami regionu, potře-
bují pochopení od rodičů. 
Změny, ke kterým dochází, 

nemusí být všem jasné. Ale 
vlídnou, otevřenou komu-
nikací napříč všemi aktéry 
ve vzdělávání můžeme sná-
ze zdolávat překážky. Tato 
komunikace může začít 
právě symbolicky v rámci 
akce Týden pro wellbeing, 
do kterého se školy zapojily 
minimálně uspořádáním fi a-
lového dne. Jsme proto rádi, 
že se k fi alové barvě symbo-
lizující psychické zdraví, při-
dalo tolik škol regionu.

Jakou roli v tom hraje 

MAP?

Pro nás v MAPu je oblast 
wellbeingu hodně důležitá. 
Nepovažujeme ji za nějakou 
nadstavbu, ale za podmínku 
efektivního učení. Proto se 
dlouhodobě věnujeme ob-
lasti osobnostního rozvoje, 
pořádáme semináře na pod-
poru klimatu třídy, pomáhá-
me do škol zavádět metodiky 
na podporu socioemočního 
učení od společnosti SOFA 
nazvané RRRR. Jako příspě-
vek na podporu psychické-
ho i fyzického zdraví jsme 
v rámci Týdne pro wellbeing 
uspořádali seminář na téma 
správného dýchání Pozor-
nost dechu, zaměřený na pe-
dagogy. Pokračování zamě-
řené na děti chystáme na 6. 
března.          Olga Trachtová 

Hadáčková

PETROVICE Třetím rokem 
můžou občané žijící v katas-
trálním území Petrovic přijít 
s nápadem, kam poputuje 
část obecních peněz v rám-
ci participativního rozpočtu 
Tvoříme Petrovicko. Obec 
na něj vyhradila 200 000 Kč. 
Stejně jako v minulém 
roce, se i letos mohou za-
pojit školní děti – zde je 

celkový rozpočet 50 000 Kč. 
„Dialog mezi obyvateli 

a vedením obce vtahuje lidi 

do utváření místa kde žijí, jak 

se na tvoření obce můžou po-

dílet. Ukazuje také, jaké jsou 

možnosti obce,“ říká petrovic-
ká místostarostka Vendula 
Vrzalová a pokračuje: „Co je 

participativní rozpočet? Obec 

vymezí část peněz z ročního 

rozpočtu, obyvatelé pak po-

dávají návrhy, co by se za tyto 

peníze mohlo v daném roce 

vylepšit. Následuje posouze-

ní z hlediska proveditelnosti 

a veřejná diskuze. Završením 

je hlasování občanů o tom, 

které návrhy se uskuteční. 

Vítáme všechny nápady pro 

Petrovice a naše osady.“

Jana Motrincová

SEDLČANY Studenti ob-
chodní akademie sedlčan-
ského Gymnázia a Střední 
odborné školy ekonomické 
jsou v tomto školním roce 
činní v reálné fi rmě, kterou 
mají ve třetím ročníku jako 
jeden ze svých předmětů. 
Od začátku září do konce 
června si mohou ověřovat 
získané teoretické znalos-
ti v praxi. Studenti s námi 
sdíleli prostřednictvím 
rozhovoru své zkušenosti 
z tohoto předmětu.

Čím se zabývá vaše 

studentská fi rma? 

Naše studentská fi rma 
StoneGlow působící pod 
JA Czech se zabývá výro-
bou a prodejem náramků 
z minerálů, které vyrábí-
me ve spolupráci s klien-
ty sedlčanského Domova 
seniorů. Naší vizí je pro-
pojování generací, proto 

pravidelně navštěvujeme 
Domov seniorů, kde s nimi 
trávíme čas a společně vy-
rábíme náramky.

Odkud získáváte su-

roviny, z nichž náramky 

společně se seniory vy-

rábíte? 

Sami si je objednáváme 
a nakupujeme. Po založe-
ní firmy do ní na základě 
smlouvy o společnosti 
vkládáme finanční pro-
středky, a pak s nimi také 
v průběhu školního roku 
h o s p o d a ř í m e .  K a ž d ý 
z nás pracuje v nějakém 
oddělení. Někdo se věnu-
je účetnictví, někdo záso-

bování či prodeji, zatímco 
další se zaměřují napří-
klad na marketing a vše 
funguje jako ve skutečné 
firmě.

Uvedli jste, že se pravi-

delně setkáváte se senio-

ry. Jak se mezi babička-

mi a dědečky, kteří jsou 

třeba o šedesát i více let 

starší než vy, cítíte?

Mezi seniory se cítíme 
velmi dobře. Naše setkání 
jsou vždy příjemná. Senio-
ři jsou rádi, že mohou vy-
právět, co zažili, když byli 
v našem věku. My si váží-
me, že s námi sdílí své ži-
votní příběhy. Dávají nám 
rady a zkušenosti do ži-
vota, které nám pomáhají 
vidět svět pohledem jiné 
generace.

Kde můžeme vaše pro-

dukty koupit?

Nabízíme je ve škole 

během různých akcí. Teď 
se například bude ve ško-
le konat prodej v rámci 
svátku svatého Valentýna. 
Své výrobky jsme na kon-
ci minulého roku nabízeli 
také v muzeu v rámci Dne 
řemesel a chystáme se tam 
i na akci Velikonoce v mu-
zeu. Zvažujeme rovněž 
účast na farmářských tr-
zích. Máme také svůj Insta-
gram stoneglow_goa, jehož 
prostřednictvím si lze naše 
výrobky také objednat. 
Jsme schopni vyrobit i ná-
ramek na míru podle přání 
klienta.

David Myslikovjan

Studenti obchodní 
akademie prostřednictvím 
své fi rmy spojují generace

Studenti svoje náramky vystavovali a nabízeli mimo jiné 
i v městském muzeu.

Participativní rozpočet inspiruje 
občany ke změnám

Školy byly fi alové

Ve čtvrtek 20. února uplynou 3 roky, kdy 
nás navždy opustil pan 

Josef Krameš 
z Ohrady. 

Stále vzpomínají manželka a děti s rodinami.



4 strana www.sedlcansky-kraj.cz

koupí nosné hybridní sle-
pice, které mají snášku 250 
vajec i více, ale zase nemají 
tak velkou životnost. Bohu-
žel právě kvůli tomu chov 
českých plemen slepic (šu-
mavanky a české kropen-
ky) upadá. Já ale věřím, že 
se určitě najde více nadše-
ných chovatelů, kteří o toto 
plemeno najdou zalíbení. 
Byla by to veliká škoda, 
kdyby tak zajímavé pleme-
no mělo vymizet.

Kde slepice chováte? 

Bydlím na vesnici, takže 
mají venkovní výběh, kde 
si můžou najít, co chtějí.

Čím se krmí, co by 

ve stravě nemělo chybět?

Slepice krmím pšenicí, ale 
nepohrdnou ani zbytky z ku-
chyně. Upřednostní však ra-
ději pastvu než koryto.

A co je naopak prů-

švih, když taková slepice 

nemá?

Určitě by jako každá sle-
pice měla mít vápník a ur-
čité minerály a bílkoviny. 
Já například máčím pšeni-
ci s rybí moučkou a pivo-
varskými kvasnicemi.

Kolik kusů máte?

Zatím jen čtyři slepice 
a jednoho kohouta. Letos 
však budu líhnout ve vět-
ším počtu.

Mluvil jste o standar-

du, co to znamená?

Je to návod jak má vy-
padat kohout a jak slepice. 
Je to pravidlo, které si už 
dávno schválili chovatelé. 
Vzhledem k tomu, že šu-
mavanek bylo málo, tak 
chovatelé kvůli větší repro-
dukci zkřížili zlatušku (teh-
dejší šumavanku) a českou 
zlatou kropenku. Tím se 
ale bohužel musel změ-
nit i tento standard a teď 
s tím chovatelé šumavanek 
mají větší starosti. Hobby 
chovatelé, co chovají šu-
mavanky tento standard 
neřeší a tím vlastně nechá-
vají v chovu i to co by tam 
být nemělo. Proto já zastá-
vám názor, že je lepší, když 
chovatel drůbeže, ale i na-
příklad králíků a holubů 
zná, jak má jeho plemeno 
správně vypadat.

S l e p i c e  c h o v á t e 

na vesnici, ve volném 

výběhu, jak se bráníte 

predátorům jako je na-

příklad liška? 

Tak je pravda že u nás 
dává liška dobrou noc. 
(smích) Naštěstí s liškou 
nemáme žádné problémy, 
drůbež na noc zavírám. 
Přes den včas na nebez-
pečí většinou upozorní 
perličky. A když je někdo 
doma tak se zasáhne.

A co ptačí chřipka, 

která jednou za čas udeří 

i v našem kraji? 

Bohužel už máme zkuše-
nost, a to zcela nedávnou, 
kdy byla nařízena opatření, 
aby byla drůbež na čtrnáct 
dní uzavřená v kurníku. Již 
po dvou dnech jsme měli 
úhyn vlivem stresu. Takže 
vlastně to bylo zase týrání 
zvěře. Dva zákony, které 
se tu potkávaly, uposlech-
nout nařízení? Nebo týrání? 
Proto jsme drůbež omeze-
ně začali pouštět s tím, že 
vodu a krmení měla drůbež 
v kurníku. Samozřejmě se 
ihned našel někdo, komu 
udávání začalo zřejmě chy-
bět a do pár dnů jsme tu 
měli kontrolu z KVS. Kont-
rola dopadla dobře, kontrol-
ní pracovník nezjistil žádné 
porušení zákona a uznal, že 
drůbež v kurníku určeném 
pro nocování nemůže být 
celodenně zavřená. Jsme 

rádi, že zdravý selský ro-
zum zvítězil a v této době je 
to vzácnost.

Prodáváte vajíčka, 

nebo se rozeberou v rám-

ci rodiny? 

Samozřejmě rodina 
na prvním místě, ale když 
je něco navíc tak také pro-
dávám. Mám i dost křepe-
lek tak je v létě vajec dost.

Kam si jezdíte pro 

nové přírůstky? 

Jezdím spíše po okol-
n í c h  v ý s t avá c h ,  k d e 

sháním kontakty. Samo-
zřejmě šumavanky tady 
nikdo nemá. 

L í h n e t e  k u ř a t a 

i doma?

Ano, mám jak líheň, tak 
krůty. Krůty dobře vysedí 
a odvodí všechno, jsou to 
dobré mámy.

Jste v nějakém klubu 

chovatelů?

Ano, přidal jsem se 
do Klubu chovatelů šu-
mavanek, Klubu chovate-
lů krůt a perliček a jsem 
vedený v ZO ČSCH v Sedl-
čanech.

Musíte například do-

držet nějaké podmínky?

Ano, již zmíněný ple-
menný standard zbarvení.

Jezdíte na výstavy? 

Je to složité, musíte k té 
výstavě něco mít. Příští 
rok se chci určitě ukázat 

na výstavě s perličkami. 
Když se povede šumavan-
ka, tak také. Záleží, jaké 
ponesou geny.

Co vás dokáže jako 

chovatele potrápit?

Jako každého chovatele 
– ztráty.

V současné době se 

často řeší zákaz klecové-

ho chovu, co si o tématu 

jako chovatel myslíte?

Předek všech slepic, 
kur bankivský, pochází 
z přírody. Proto i ta slepice 
by měla být venku, a kdo si 
to nemůže dovolit, tak ať si 
slepice nepořizuje.

Máte nějaké doporu-

čení či radu pro začáteč-

níky? 

Určitě se ničeho ne-
bát. Každý jednou začínal 
a člověk se učí pořád. Na-
štěstí jsou tu chovatelé, 
kteří ochotně a rádi se 
vším poradí, takže určitě 
do toho jít. Hlavně víte, že 
děláte dobrou věc a čím 
více chovatelů šumavanek 
bude, tím má větší šanci 
aby se její počty zvýšily.

Má rodina pro váš ko-

níček pochopení? Jak ča-

sově náročné to je?

Manželka určitě ano, ta 
v tom jede se mnou a se 
vším mi pomáhá. Někdy 
určitě doma dokážu s drů-
beží lézt i na nervy. (smích) 
Samozřejmě nějaký čas se 
tomu dát musí. Naštěstí mi 
doma pomáhají.

Má chovatel, jako vy 

i nějakou vtipnou histor-

ku o drůběži závěrem? 

Když krůta se rozhodne 
sedět, tak je jí úplně jedno 
na čem. Nosí si do hnízda 
ořechy, šnečí ulity a sedí 
na nich. Má silný mateř-
ský pud. A nehledí, jestli 
sedí na vejcích nebo třeba 
na ořechu.

Co mi řeknete závě-

rem? 

Nyní s ochotnickým 
spolkem z Petrovic hraje-
me pár posledních před-
stavení Lucerna, na kterou 
bych vás chtěl pozvat. Der-
niéra se bude v Obecním 
domě v Petrovicích. Lucer-
nu tam hrajeme 28. února 
a 2. března. Tak přijďte! 

Jana Motrincová

ZPRAVODAJSTVÍ

Obchodní kancelář
Jindřiška Kolářová

poradenství 
v oblasti pojištění

Tel.: 776 850 100
Havlíčkova 705, Sedlčany

(ve zlatnictví u Pokorných)

Čím je unikátní?

Šumavanky jsou živě 
temperamentní, velmi os-
tražité a nenáročné na kr-
mení. Většinu potravy si 
na velkém pozemku nahle-
dají samy. Kvůli malému 
růžicovému hřebenu, kte-
rý v mrazech nenamrzá, 
jsou dobré nosnice i v zim-
ním období. Celková roční 
snůška je kolem 180 vajec.

Jedná se o plemeno 

nosné nebo masné? 

Předkové dobře mysleli 
i na jejich kombinovanou 
užitkovost, takže na vejce, 
ale i na maso. Jsou dobře 
osvalené, slepice může 
vážit kolem 2 kg a kohout 
kolem 3 kg.

Proč jste si vybral 

zrovna Šumavanky?

Šumavanky jsou zajíma-
vé a bohužel je jich málo. 
V historii jejich chovy zce-
la vymizely. V roce 1946 
František Řechtáček našel 
u Hartmanic devět slepic 
a dva kohouty šumava-
nek, dříve nazývaných 
zlatušek. Začal usilovat 
o jejich záchranu. A já usi-
luji také. Není jednoduché 
zajistit jejich nepříbuznost, 
když chovatelů šumava-
nek je tak málo. 

V čem jsou jiné než 

ostatní?

Určitě svojí povahou. 
Tato slepice si raději na-
hledá, než aby čekala, co 
dostane. Je i odolnější vůči 
nemocem než dnešní hyb-
ridi. Mluvím nejen z vlastní 
zkušenosti, ale i ze zkuše-
ností jiných chovatelů to-
hoto plemene.

Proč v dnešní době ne-

jsou šumavanky chované 

více?

Protože každý si raději 

Chovatel drůbeže Jiří Rybař z Vitína říká: „Byla by veliká 
škoda, kdyby tak zajímavé plemeno mělo vymizet.“

Jiří Rybař z Vitína je zapáleným chovatelem.

Dokončení ze strany 1
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Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-

tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 20/25 

V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 

606 514 445.              21/25 

Prodám palivové dřevo – olše, osika, 

dub, javor, bříza – nařezané v metrech. 
Cena 1 m/800 Kč včetně dovozu. Vozíme 
většinou plný kontejner za 6 400 Kč včetně 
dopravy. Tel.: 728 637 130.          22/25

Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

PŘIJMU PRODAVAČE 
do prodejny v Sedlčanech

Tel.: 602 437 479

SEDLČANY Ve čtvrtek dopoledne 
se v Kulturním domě Josefa Suka 
sešlo devět žáků ZUŠ Sedlčany 
na soutěži ve hře na dechové ná-
stroje.

Po krátkém úvodu, pronese-
ném paní učitelkou Podrázkou, 
zahrála na klarinet Eliška Svobo-
dová. Následovala pětice mlad-
ších žáků a žákyň, učících se 
na zobcovou fl étnu. Po nich před-
vedly své umění žákyně Michaela 
Fedorková na klarinet a Karolína 
Weidenthalerová na příčnou fl ét-
nu. Vyvrcholením celého dopole-
dne bylo vystoupení trumpetisty 
Matouše Hlávky.

Po delší poradě, kde musela po-
rota zhodnotit jednotlivé soutěžní 

výkony i zpětně výkony tří žáků, 
kteří soutěžili z důvodu školního 
lyžařského kurzu již minulý týden, 
byly vyhlášeny výsledky a rozdá-
ny diplomy.

Ve hře na zobcovou fl étnu 1. 
cenu získali Pavel Vohnout ml. 
a Běla Poláková. 1. cena s postu-
pem do okresního kola obdrželi 

Marie Kunešová, Johana Kode-
tová, Anna Čížková, Pavlína Piš-
těková a Františka Kořánová. 
Za hru na příčnou fl étnu si za svůj 
výkon vysloužily 1. cenu s postu-
pem do okresního kola Karolína 
Weidenthalerová s korepetito-
rem Markem Matuškou (také žák 
ZUŠ Sedlčany). Ve hře na klarinet 
byly oceněny 1. cenou s postupem 
do okresního kola žákyně Michae-
la Fedorková a Eliška Svobodová. 
A ve hře na trubku plody své prá-
ce zúročili a 1. cenu s postupem 
do okresního kola získali Tomáš 
Jarůšek a Matouš Hlávka.

Na závěr paní učitelka Podráz-
ká soutěž zakončila slovy: „Děkuji 

všem soutěžícím a korepetitorům 

za krásné výkony, kolegům po-

rotcům za spolupráci, přítomným 

rodičům za účast a podporu a po-

stupujícím přeji mnoho zdaru 6. 

března2025 v okresním kole pořá-

daném ZUŠ J. J. Ryby v Rožmitále 

pod Třemšínem.“ Žáci a žákyně 
dostali diplomy a něco sladkého 
na cestu.    Pavel Vohnout

rozebrat střešní krytinu. K lokali-
zaci požáru došlo ve 14:53, v 15:47 
byl poplachový stupeň snížen 
na základní a v 16:34 byla hlášena 
jeho likvidace. Obytnou část se po-
dařilo uchránit.

Baterie z objektu hasiči postup-
ně vynesli a ochlazovali v nádrži 
s vodou. Příčinou vzniku požáru 
byla podle vyšetřovatele technic-
ká závada na uskladněném aku-
mulátoru z elektromobilu. Výše 
škody byla odhadnuta na 800 
tisíc korun, uchráněn byl maje-

tek v hodnotě 10 milionů korun.
Portál krizového řízení nej-

prve přinesl informaci o požáru 
odpadu a 1. stupni poplachu. Ná-
sledně byla informace změněna 
a požár byl přehodnocen na 2. 
stupeň poplachu. 

„Od počátku nebylo úplně jasné, 

co hoří. Následně bylo upřesněno, 

že hoří stodola, uvnitř které je dřevo 

a ta je napojena na dům,“ vysvětluje 
tisková mluvčí hasičů Tereza Sýkora 
Fliegerová, proč byl poměrně rych-
le vyhlášen druhý stupeň poplachu.

Olga Trachtová Hadáčková

Po explozi baterií hořela 
hospodářská budova

Kulturní dům ožil 
mladým dechem

Dokončení ze strany 1
Plošná inzerce 

od 14 Kč
Tel.: 774 414 225
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REGION V této rubrice 

přinášíme malý průřez 

tím, o čem jsme psali 

v Sedlčanském kraji 

před třiceti lety. Dnes 

vybíráme z šestého čís-

la roku 1995.

***
Leden roku 1995 po-

tvrdil svou vládu zim-
ního měsíce. Od první-
ho dne až do 21. ledna 
sněžilo nebo se objevo-
valy sněhové přeháňky. 
Poté vydatně zapršelo 
a sníh zmizel. V závěru 
měsíce překvapila noč-
ní bouřka doprovázená 
silným deštěm.

***
Přestože většina ob-

jektů a pozemků již byla 
vrácena původním ma-
jitelům či jejich potom-
kům, zdaleka ne všechen 
majetek již stačil najít 
svého skutečného ma-
jitele. O jednom zajíma-
vém případě informoval 
místostarosta města Mi-
roslav Hölzel: „V kronice 

Sedlčan je, myslím z roku 

1930, zápis o tom, že měst-

ská rada rozhodla o koupi 

lesa Deštno od velkostat-

ku Vysoký Chlumec. Když 

jsme ale pátrali v pozem-

kových knihách, tak nikde 

město jako majitel tohoto 

lesa nefi guruje. Les Dešt-

no je všude uveden jako 

majetek pana Lobkowic-

ze. V restituci mu proto 

byl les vydán jako opráv-

něné osobě. My jsme ale 

pátrali dál a v archivech 

se podařilo najít jednak 

zápis z jednání o koupi 

Deštna, a pak také ješ-

tě další o tom, že když 

v roce 1959 byly zestátňo-

vány lesy, tak Deštno bylo 

zestátněno jako městský 

les. Budeme se proto sna-

žit získat tento les zpátky. 

Jedná se o les ve výmě-

ře zhruba 45 ha. Jeho 

získáním by se městský 

lesní fond zdvojnásobil.“ 

Podle slov místostaros-

ty se dokonce vyskytly 
informace, že majetkem 
města Sedlčany by měl 
být i osečanský zámek. 
Při pátrání v archivech se 
zjistilo, že tehdejší okres 
Sedlčany skutečně vedl 
jednání o koupi osečan-
ského zámku, vše však 
skončilo u jednání, nikdy 
nedošlo ke koupi nebo 
převodu tohoto majetku.

***
Novou lékárnu slav-

nostně otevřeli v Krásné 
Hoře. Její název U Zla-
tého kahanu vycházel 
z bohaté historie obce, 
jež bývala královským 
horním městem.

***
Skládka v Nechvali-

cích patřila do kategorie 
„divoká“ a obec za ni roč-
ně platila pokutu ve výši 
12 tisíc korun. Obec tuto 
skládku chtěla svého 
času proměnit v řízenou. 
„Pořídila se dvojdílná 

vrata, kterými projel i ten 

nejstatnější náklaďák. 

Během dvou týdnů však 

vrata zmizela. Někdo je 

ukradl. Možná, že více 

než na vratech mu záleže-

lo na zachování volného 

přístupu na skládku. Ta 

vznikla ještě za minulé-

ho režimu a nekrčila se 

někde v dolíku. Najdete ji 

na kopci. Ve mlýně, který 

se pod ním nachází, prý 

kdysi strašilo. Dnes už 

v této oblasti straší pouze 

ona skládka, a proto ji 

obec chce ještě letos zlik-

vidovat,“ uvedl starosta 
Nechvalic Jiří Skalický.

***
V jednom z dobových 

inzerátů jsme se mohli 
dozvědět, že Městský 
úřad v Sedlčanech hle-
dal správce do areálu 
sedlčanského koupališ-
tě. Pro rok 1995 plánoval 
uzavřít dohodu na půl 
pracovního úvazku pro 
období březen až září.

-mk-

SEDLČANY Děti ze třídy 
Sedmikrásek Mateřské 
školy Na Severním síd-
lišti putovaly v únoru 
po sedlčanské Ptačí stez-
ce. Během procházky se 
dozvěděly mnoho zajíma-
vostí o místním ptactvu, 
př ipravily j im krmení 
a doplnily vodu. Aktivní 
pozorování v přírodě dě-
tem pomohlo uvědomit 
si, jak důležité je pečovat 
o zvířata, zvláště v zimě. 

-sed-

Stalo se před 
30 lety (48)

V článku zaznělo zavá-
dějící tvrzení, že učitelky 
MŠ Sedlčany údajně „mají 
strach“ z nových opatření 
a drží se „starého řádu“. 
Toto tvrzení je nepodlože-
né a považujeme ho za lež. 
Skutečnost je taková, že 
pedagogové i ostatní za-
městnanci školky jsou 
otevřeni inovacím, pokud 
jsou odborně podložené 
a ve prospěch dětí.

Vyvolávat dojem, že 
se učitelé obávají a brání 

změnám, je nejen uráž-
livé vůči jejich profesní 
cti, ale také zcela ignoruje 
fakt, že klíčovou motivací 
všech pedagogů je blaho 
dětí a zajištění kvalitní-
ho vzdělávání. Učitelé se 
nezdráhají přijmout jaké-
koliv novinky, pokud pro-
bíhají v jasně vymezeném 
rámci a se vzájemnou dů-
věrou.

Namísto šíření ničím 
nepodložených obvinění 
by měl článek věrně in-

formovat o skutečné situ-
aci: ve školce se pracuje 
na změnách, které mají 
přinést moderní přístupy 
ke vzdělávání, a učitelé 
jsou připraveni aktivně 
spolupracovat na jejich 
zavádění. Předkládání ne-
pravdivých nebo zkresle-
ných informací jen pod-
kopává dobrou pověst 
všech, kteří se na výcho-
vě dětí podílejí.

Soňa Nováková 

a Lenka Pilecká

SEDLČANY To byla jízda! 
Hodina vlastivědy v 5.B 
u paní učitelky Aleny No-

votné. Na závěr zeměpis-
ného celku Naši sousedé 
žáci dokazovali, co vše 
o sousedních státech znají. 

Hodina v pracovních 
skupinách je ideální pro-
středí pro toto téma a žáci 
ho dokonale využili. Ka-

pitáni skupin měli plné 
ruce práce, aby se nako-
nec prezentovalo vše, co 

skupina dala z jednotli-
vých úkolů a materiálů 
dohromady. Sdělovaly 
se informace o povrchu, 
řekách, tipy na pěkný 
výlet, slyšeli jsme názvy 
největších měst, informa-
ce o průmyslu a zeměděl-

ství. Malovala se vlajka, 
žáci zkoumali jazyk, po-
rovnávali počet obyva-

tel a rozlohu s Českou 
republikou, no a na řadu 
přišla i oblíbená jídla. 

Viděli jsme velmi ak-
tivní hodinu, při které 
měli všichni plné ruce, 
a hlavně hlavu práce.

-propoj-

Sedmikrásky putovaly za ptáčky

Náslechy v Propojce

Reakce na článek o změnách 
v MŠ Sedlčany
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Křepenice. „Já jsem přesvěd-

čená a věřím tomu, že dneska 

tady podobný úžasný nápad 

vznikne taky a že až budeme 

odcházet, tak budeme mít 

pocit, že něco pěkného nás 

v budoucnu společně čeká,” 

zadoufala Tauberová.
Diskusi začala Iveta Po-

korná představením spole-
čenství Sedlčansko udrži-
telně. Popsala zájem rodin 
z regionu se propojovat, 
setkávat a starat se o to, aby 
se jim tady dobře žilo. Pořá-
dají přednášky a společné 
výlety, vyměňují si semena 
a sazenice. „A dneska máme 

úplně speciální akci, která, 

myslím si, v našem podání 

ještě nebyla, a to je modero-

vaná diskuze s farmáři. Ještě 

jsme ji zkrášlili tím, že jsme 

za některými farmami vyra-

zili a nafotili je,” odkazovala 
na stojany plné fotografi í 
Martina Zemánka ze skupiny 
Fotofl egmatici. Nafotil sedm 
farem, jejichž zástupci byli 
pozváni na tuto debatu.

„Je fantastický vidět, že 

někoho zajímá téma farmářů 

a že někoho zajímají moje fot-

ky,” chopil se slova fotograf 
a druhý z moderátorů při po-
hledu na zaplněný prostor 
knihovny. „Při focení jsem 

někdy byl tak dojatej, že když 

jsem sednul do auta, musel 

jsem to vydejchat. A doufám, 

že z těch fotek je to cítit, proto-

že některý ty okamžiky jsem 

fakt v životě nezažil,” nechal 
nahlédnout pod pokličku 
své práce.

Maso přímo ze 
dvora

Následoval blok, ve kte-

S produkty prodáváme i svůj život, shodují se 
regionální farmáři

rém přítomní farmáři a pro-
ducenti lokálního jídla 
představili svou práci. Jako 
první mluvila Pavlína Židová. 
Vyrůstala v Sedlčanech, ale 
nyní žije a se svým mužem 
už více než třicet let hospoda-
ří na rodinném statku v Čeli-
ně. „Když jsem viděla Čelinu, 

zamilovala jsem se do ní. Po-

chopila jsem, proč jsem celý 

dětství tolik tíhla ke zvířatům, 

přírodě a ke všemu, co nějak 

souvisí se zemí a s prací s ní,“ 

vyprávěla. Statek nabízí vy-

zrálé hovězí maso, před ro-
kem zřídil masomat, posky-
tuje také ubytování. „Vedeme 

lidi k tomu, že dobrý maso 

nepotřebujete mít každý den 

na talíři, stačí jednou za čas 

a pořídit radši kvalitní. Uka-

zujeme lidem, jak se ke zví-

řatům chováme. Ukazujeme 

jejich životní podmínky, jejich 

prostředí. Takhle nám to dává 

smysl,” vysvětlila Pavlína.
Jako druzí se slova chopi-

li Lochovi z Kňoviček. Farmu 
převzali od rodičů. Produkují 
vepřové maso. Chovají také 
kozy, takže dalšími výrobky, 

které na jejich dvoře může-
me zakoupit, je mléko a sýry. 
Také oni nabízejí na své far-
mě ubytování.

Z obce Háje u Hřiměždic 
přijel Petr Fuhrmann, kte-
rý po nasbírání zkušeností 
v italských horách založil 
před jedenácti lety farmu, 
na které chová kozy a vyrá-
bí kozí a kravské sýry. Krav-
ské mléko odebírá od souse-
dů, z Ekofarmy u Sedláčků. 
Jde o další z rodinných 
podniků. Chovají český stra-

katý skot a vyrábějí mnoho 
mléčných produktů, které 
je možné koupit také ve far-
mářském obchodě v Sedlča-
nech. Každá jejich dojnice 
má své jméno, které je vi-
dět i na etiketách produktů. 
„To jsou přesně ty okamži-

ky, po kterých nastoupíte 

do auta a nevíte, co se s vámi 

děje. To je neskutečný,“ ko-
mentoval jejich představení 
Martin Zemánek.

Pozvání přijala také nej-
mladší účastnice debaty, 
maminka desetiměsíční 
dcerky, Darina Pilíková 

z Příčov. Hospodaří s příte-
lem na malé farmě. Také její 
krávy mají jména. Na farmě 
vyrostla od malička, a tak se 
nikdo v okolí nedivil, když ji 
po svém otci převzala. Svou 
bourárnu nemají: „Vykrmu-

jeme býky, které porážíme 

na jatkách. Nejčastěji se 

s nimi setkáte v rodinném řez-

nictví Dvořák,” vysvětluje.
Jejím cílem je vychovávat 

jalovice do dalšího chovu. 
„Máme zvířata ochočený a je 

takový hezký, když člověk 

potom může vidět, že někde 

žijou dál,” říká s tím, že mají 
také čtyři koně. Produkují 
i vepřové maso, které je mož-
né od nich koupit i přímo ze 
dvora. A nabízí také slepičí 
vajíčka.

Pěstují vlastní krmení pro 
zvířata a brambory. V bu-
doucnu plánuje Darina vy-
sazovat i stromy. „Věřím, že 

každé dítě, které se narodí 

v zemědělství i v dnešní době, 

může být šťastné v tom, co 

děláme, i když třeba děláme 

s hnojem. Je to krásný,“ uza-
vírá spokojeně.

Krámek se 
zeleninou

Posledním hostem, který 
přijal pozvání na pódium, 
byla Jana Pištěková. Pěstuje 
česnek, cibuli a brambory. 
A provozuje obchůdek se 
zeleninou na náměstí v Sedl-
ci-Prčici, který převzala 
od svého otce. „Chtěla bych 

ukázat lidem jiné nákupní 

a spotřební chování, než je vi-

dět v supermarketech. Přijde 

mi, že je dobré uvažovat nad 

tím, co po mém nákupu zby-

de, co se pak musí vyhodit. 

K zelenině jsme tedy přidali 

i bezobalovou část. Snažíme 

se používat papírové obaly 

nebo znovu použitelné sáč-

ky. Nabízíme sáčky vyrobené 

v chráněné dílně. Lidé si také 

nosí sáčky vlastní,“ popisuje. 
„Když zavřete oči a vymyslíte 

si v hlavě krámek, tak takhle 

ten Jany vypadá. Pro mě to 

byla úplně krásná realita,“ 
reagoval na její vyprávění 
fotograf. 

Všichni přítomní se 
shodovali v tom, že jsou 
rádi, že mohou svou práci 
v knihovně prezentovat, že 
někoho zajímá, že je Martin 
Zemánek měl chuť fotit, že 
na debatu přišlo více než 
sedm desítek zájemců.

Farmáři ale neseděli 
pouze na jevišti. Na výzvu 
organizátorů se jich několik 
postavilo také v publiku. Ná-
sledovala diskuse nad tím, 
jak to udělat, aby se produk-
ty nejen přítomných farmá-
řů dostaly ke spotřebitelům. 
Mluvilo se o výdejně nebo 
společném tržišti, které by 
odolávalo povětrnostním 
podmínkám. O databázi, 
ve které by si lidé mohli 
svého farmáře najít nebo 
se s ním dokonce propojit 
objednávkovým systémem. 
O specifi ckém druhu turis-
tiky, která by zájemce při-
vedla rovnou na farmy, aby 
poznali podmínky, ve kte-
rých jejich potravina vzniká 
a proč má takovou cenu. 

Nápadů padla celá řada. 
A jen budoucnost ukáže, zda 
některý zapustí své kořeny.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY, PLESY

 Sedlčany – kult. dům
21. 2. Ples 2. ZŠ Propojení

k poslechu a tanci hraje 

Ešner Band, předtančení, 

vystoupení Studio Dvojka, 

tombola, stužkování; 19:30

22. 2. Sportovní šibřinky

maškarní pro dospělé, 

k poslechu a tanci hraje 

Ešner Band; 20:00 

1. 3. Naďa Válová: Sedlča-

ny šansonové

koncert; 19:00

 Dublovice – hostinec 
Na Nový
21. 2. Hasičský ples SDH 

Dublovice

k poslechu a tanci hraje sku-

pina Axiom, tombola; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
21. 2. Captain Morgan 

party

hraje DJ Míra Šmarda; 21:00

22. 2. Oldies party

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

28. 2. DJ Morka

hraje DJ Morka (David Krů-

ta) a jeho hosté; 21:00

 Jesenice – kabiny
22. 2. Hasičský ples SDH 

Jesenice

k poslechu a tanci hraje Static

 Petrovice – Obecní dům
22. 2. Retro ples

ples Mladé generace 

na téma 90. let, kostýmy 

vítány, hraje Kakuts Verde, 

tombola; 19:00

 Vrchotice – Na Františku
22. 2. 110. hasičský ples 

SDH Sedlec

k tanci a poslechu hraje To-

máš Maďar Band, tombola; 

20:00

28. 2. Rozloučení s ma-

sopustem

 Kosova Hora – Sokolovna
28. 2. Ples Rady rodičů 

ZŠ Kosova Hora

k poslechu a tanci hrají 

Podříci

 Počepice – U Radešínka 
1. 3. Ples přátel Počepic

k poslechu a tanci hraje 

Jindra & Ešnerky, soutěž 

o ceny; 19:00

 Kosobudy
1. 3. Staročeský hasičský 

bál

k poslechu a tanci hraje 

Relax; 20:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
70. výročí založení 

KDJS

výstava připomínající 70 let 

fungování KDJS

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Svatební a společenské 

šaty Pavlíny Spilkové

výstava originálních šatů 

letošní plesové a svatební 

sezóny; do 28. 2.

 Sedlčany – knihovna

Farmáři z kraje

výstava fotografi í Martina 

Zemánka; do 5. 3.

 Petrovice – Obecní 
knihovna
Generace Z

výstava prací žáků 8. a 9. 

tříd ZŠ Petrovice

 PŘEDNÁŠKY

 Petrovice – Obecní dům
22. 2. Knihvazba

workshop pro malé 

i velké, výroba vlastního 

zápisníku; 13:00

 Drážkov – knihovna
22. 2. Historie mlynář-

ství a mlýnů na Brzině

přednáška s Vladimírem 

Kunclem; 16:00

 Sedlčany – muzeum
27. 2. Jordánsko

cestopisná přednáška s Vác-

lavem Cihelkou; 18:00

 Sedlčany – knihovna
5. 3. Rytmus jako zdroj 

životní síly

přednáška Hanky Zemano-

vé ze Sedlčansko udržitel-

ně; 18:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
20. 2. Šťastný vyvolený

moderní francouzskou 

komedii uvádí Divadlo 

Verzek; 19:30

2. 3. Ať žijí strašidla

divadelní představení pro 

děti uvádí Metropolitní 

divadlo Praha; 15:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
28. 2. Dobře rozehraná 

partie

komedie s Radkem Holu-

bem a Barborou Hrzáno-

vou; 19:00

 Petrovice – Obecní dům
28. 2., 2. 3. Lucerna

uvádí Divadelní ochotníci 

Petrovice; 19:00

 KINO

 Votice
19. 2. Bob a Bobek ve fi l-

mu: Na stopě Mrkvojeda

animovaná rodinná pohád-

ka; 17:00

20. 2. Bridget Jonesová: 

Láskou šílená

romantická komedie; 20:00

27. 2. Tichá pošta

dobrodružný rodinný fi lm; 

20:00

5. 3. Já, rebelka

animovaný rodinný fi lm; 

17:00

 Sedlčany
21. 2. Ty krávo!

francouzská komedie, 

drama; 20:00

22. 2. Spolu navěky

komedie, drama; 20:00

27. 2. Nádhera života

fi lmový klub, německý 

fi lm; 20:00

28. 2. Za oponou velehor

česko-slovenský dokument; 

20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
19. 2. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC Hu-

roni Vršovice; 18:30

HC River Boys Zvírotice – 

HC Čerti Křepenice; 20:25

21. 2. Pohárové utkání

Rybníkáři – HC Olbramovi-

ce; 18:30

Novit Neveklov – AHC 

Nový Knín; 20:25

22. 12. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Žabáci 

Solopysky; 14:00

HC Čerti Votice – Stará 

garda Štětkovice B; 16:00

HC Kačeři Příčovy – HC 

River Boys Zvírotice; 18:00

23. 2., 2. 3. Veřejné bruslení

14:00–16:00

23. 12. Pohárové utkání

HC Domino – HC Rebel 

Sázava; 16:30

HC Bubák Chlum – Rumo-

la; 18:25

HC Miličín – HC Votice; 20:20

24. 2. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – HC 

Medvědi Sedlčany; 18:30

HC Čerti Křepenice – Stará 

garda Štětkovice; 20:25

26. 2. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – 

Novit Neveklov; 18:30

AHC Nový Knín – HC Huro-

ni Vršovice; 20:25

28. 2. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice B – 

HC Miličín; 18:30

HC Olbramovice – HC Kňo-

vice; 20:25

 Votice – Dr. Edvarda 
Beneše 649
22. 2. Čertův běh

běžecké trasy 3 a 7 km; 14:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
23. 2. Projížďka Rudolfa 

Bartoše na Javorovou 

skálu

cyklistická projížďka 41 km 

se vzpomínkou na zakla-

datele Sportovního klubu 

DA-BA; 10:00

 Sedlčany – Kozlovna 
U Komína 
1. 3. Krajem sedlčan-

ských hospod

19. ročník pochodu, trasa 

16 km přírodou Sedlčan-

ska přes zákoutí místních 

hospůdek; 19:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
19. 2. Hajánek

podvečerní čtení bajek pro 

děti; 17:00

21. 2. Exotická dovolená

program pro děti i dospě-

lé, kteří milují cestování, 

navazuje Kousací výtvarná 

dílna; 15:00

28. 2. Pohádková babička

čtení z knihy Vyděšený 

kalous, navazuje Soví 

výtvarná dílna; 15:00

28. 2. Slam poetry aneb 

Špinavá sestra poezie

povídání o slam poetry 

s Adamem Syrůčkem alias 

Kerosinem; 18:00

 Sedlčany – hvězdárna
21., 22., 28. 2., 1. 3. Pozo-

rovací program

18:00–21:00

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
22. 2. Masopust

průvod masek, taneční vy-

stoupení souboru Kamýček; 

14:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
22. 2. Dětský karneval

zábavné odpoledne s klau-

ny Bártem a Slávou; 14:00

 Počepice – U Radešínka
23. 2. Dětský maškarní 

karneval

odpoledne pro děti plné 

písniček a soutěží; 14:00

 2. 3. Malování s Václa-

vem Mikolášem

kreativní workshop pro 

Masopust ve Skanzenu 
Vysoký Chlumec
VYSOKÝ CHLUMEC Po několikaleté pauze se do Skanze-
nu Vysoký Chlumec, pobočky Hornického muzea Pří-
bram, vrátí masopustní veselice. 

V sobotu 22. února 2025 projde přímo mezi chalupa-
mi a stodolami za doprovodu živé hudby průvod ma-
sek, mezi kterými nebude chybět kobyla, Turek, komi-
ník nebo třeba řezník. Vstup do areálu skanzenu bude 
možný od 13.30, průvod vyrazí ve 14 hodin. Vstupné 
činí symbolickou korunu.

Tradiční pojetí masek i rozpustilých scének se blíží 
tomu, jak tuto oslavu nevázaného veselí prožívali naši 
předci v 19. století. Po průvodu vystoupí s písněmi a tanci 
malí i velcí členové folklorního souboru Kamýček.     -sch-
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SEDLČANY I letos bude 
fotbalový oddíl TJ Tatran 
Sedlčany v sedlčanském 
kulturním domě pořádat 
tradiční Sportovní šibřin-
ky. Tato společenská udá-
lost se dlouhodobě nese 
ve znamení pestrého za-
stoupení masek, které se 
na stejné místo už nevra-
cejí a jsou v každém roč-
níku jiné. 

Nový ročník Sportov-
ních šibřinek fotbalového 
oddílu TJ Tatran se usku-
teční v sobotu 22. února 
od dvaceti hodin. Oslovili 
jsme pořadatele, aby nám 
přiblížili historii této kra-
tochvíle, která má svoje 
zastoupení v kalendáři 
akcí ve městě už dlouhá 
desetiletí. Na otázky nám 
odpověděl funkcionář fot-
balového oddílu TJ Tatran 
Sedlčany Pavel Bláha.

Kdy se v Sedlčanech 

začala psát historie šibři-

nek?

Prvotní zmínka o sokol-
ských šibřinkách, přičemž 

sedlčanská sokolská jed-
nota byla založena 1. červ-
na 1895, je z konce roku 
1945. Tehdy se konaly spo-
lečně s divadelním před-
stavením v prostorách 
stávající sokolovny. V roce 
1954 byl Sokol přejmeno-
ván na Tatran Sedlčany. 
Po roce 1948 se šibřinky 
konaly v hostinci u Kar-
la IV. Již od prvopočátku 
byly hlavními tahouny 
šibřinek sokolky se svý-
mi nezapomenutelnými 
maskami. Sokolky se před 
jejich konáním scházely 
na určitém místě a samy 
vymýšlely a následně si 
šily svoje masky. Po roce 
1962, kdy byl zprovozněn 
hotel Vltavan, se šibřinky 
přestěhovaly do něj. Tady 
se konaly až do roku 1974, 
kdy byla zrekonstruována 
budova kulturního domu 
a od té doby, s výjimkou 
let 1998–99, kdy se kona-
ly ještě v hotelu Vltavan, 
jsou pořádány v kulturním 
domě. Pamětníci starších 
ročníků si jistě vzpome-
nou na masky, jako byly 
selky, Indky, námořni-
ce, kankánové tanečnice 
a další. Tato parta skvě-
lých žen a zábavných ma-
sek ukončila svoji šibřin-
kovou kariéru roku 1982. 
Po nich nastoupila mladší 
generace Tatraňaček, které 
přicházely s novými mas-
kami. Jejich heslo bylo, že 

ke každé masce musí být 
pořádný doplněk, takže 
hasičky táhly ohlašovnu 
požáru, dopravní značky 
měly svítící semafor, kaž-
dý člen pouštní karavany 
si táhl svého papírového 
velblouda a podobně.

Jaká byla dosud nej-

větší účast lidí na šibřin-

kách v Sedlčanech?

Nejvyšší návštěvnost 
byla v kulturním domě, 
kdy se šibřinky konaly 
ve všech sálech a přišlo 
kolem dvanácti set lidí.

A jak je to s návštěv-

ností v současné době?

Poslední dobou ná-
vštěvnost na těchto zábav-
ných akcí značně upadá. 
Obvykle chodí mezi sto 
padesáti až dvěma stovka-
mi návštěvníků. Doufám, 
že se to letos zlomí a znovu 
šibřinky budou mít svoji 
tradiční vyšší návštěvnost 
jako tomu bylo dříve. V le-
tošním roce jsme pozvali 
známou a nejenom v na-
šem regionu oblíbenou 
kapelu Ešner Band. Během 
večera budou vyhlášeny 
nejlepší a nejpočetnější 
masky, které odměníme. 
Samozřejmě bude připra-
vena bohatá tombola. Věří-
me, že se stmelí tatraňácká 
parta fotbalistů, kamarádů, 
kamarádek, a všichni se 
přijdou bavit bez účasti 
mobilů, tabletů a počítačů.

David Myslikovjan

děti pod dohledem zkuše-

ného malíře; 13:00

 Petrovice – náměstí
26. 2. Petrovický ma-

sopust

masopustní veselice, 

průvod masek, malování 

na obličej, hudba, aktivity 

pro nejmenší; 10:00

 Příčovy
27. 2. Tučný čtvrtek

průvod masek, následuje 

maškarní; 14:00

 Dublovice – Na Nový
27. 2. Dětský karneval

zábavné odpoledne plné 

písniček, tombola; 16:00

 Kosova Hora – náměstí
28. 2. Kosohorský masopust

průvod masek z Hejné 

hory, masopustní veselice, 

živá muzika; 13:00

 Sedlčany – kult. dům 
1. 3. Dětský karneval

31. ročník, tancování, 

soutěže a hry, pořádá Klub 

Velká Kobra; 14:00

 Hojšín – náves u lípy 
1. 3. Masopust

masopustní průvod; 13:00

 Votice – sokolovna 
1. 3. Dětské sokolské 

šibřinky a swap

odpoledne plné her a sou-

těží, sportovní stanoviště, 

výměna knížek, hraček 

a dalšího; 14:30

 Kamýk nad Vltavou – 
za kult. domem 
1. 3. Masopust

masopustní průvod, popra-

vení kobyly a Masopusta, 

zabíjačkové občerstvení, 

hudba; 17:00

 Nové Dvory – Dům hasičů
2. 3. Dětský karneval

13:00

 Prosenická Lhota – sál 
pohostinství
2. 3. Maškarní karneval 

pro děti

tombola; 13:30

 Sestrouň
2. 3. Dětský karneval

13:30

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
2. 3. Dětský karneval

tanec, soutěže a další; 14:00

 Hořetice
2. 3. Dětský karneval

14:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
4. 3. Sedlčanský masopust

průvod masek od ZUŠ, živá 

hudba, program ZUŠ, ma-

sopustní zabíjačka; 15:30

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 9:00–18:00

s autorem a navazující be-
sedu s posluchači organi-
zoval Ústav pro studium 
totalitních režimů.

Prezentaci doplnil origi-
nální přednes a čtení vy-
braných úryvků z knihy 
v podání herečky a mode-
rátorky Českého rozhla-
su Lenky Novotné, která 
uvedla: „Když pročítáte 

vzpomínky obyčejných Če-

choslováků, z nichž jeden 

žije v blízkosti SS cvičiště 

se svou rodinou a zvířec-

Ústav pro studium totalitních režimů hodlá i nadále předkládat 
nezfalšovaná data z totalitární minulosti

tvem na statku a omlou-

vá, i sám před sebou, svoji 

spolupráci s nacisty tím, 

že doufal, že válka příští 

jaro skončí, propojuje se 

mi toto téma s invazí Rus-

ké federace na Ukrajinu. 

V takových situacích do-

chází obecně k zásadním 

a leckdy mezním momen-

tům v životě obyčejných 

lidí. Například na Ukrajině 

aktuálně podstupují ženy 

množství rekvalifi kačních 

školení na mužské profe-

se. Od února roku 2022 již 

padlo sto tisíc ukrajinských 

vojáků a na devět tisíc civi-

listů včetně dětí. Až z toho 

mrazí, jak je kniha Tomáše 

Zouzala aktuální.“

Ředitel Ústavu pro studi-
um totalitních režimů Ladi-
slav Kudrna doplnil, že tato 
instituce bude i nadále před-
kládat nezfalšovaná data 
o období nacismu a komu-
nismu, zvlášť pokud stále 
pokračuje tendence bagate-
lizace těchto totalitních reži-
mů. Dodal, že ÚSTR zastává 
důležitou a nezastupitelnou 

roli, zejména z důvodu po-
třeby hlubšího poznání tota-
litární minulosti.

Historik Tomáš Zouzal 
od začátku prosince minu-
lého roku do letních prázd-
nin absolvuje kolem třiceti 
přednášek o své nové pu-
blikaci. Setkání s poslu-
chači se konala mimo jiné 
v Hradištku, Netvořicích, 
Bystřici, Prosenické Lhotě, 
Křepenicích, Příčovech, 
Benešově či Neveklově. 
V Sedlčanech uspořádal 
přednášky pro žáky 2. ZŠ 

Propojení a klub seniorů. 
Další besedy s autorem se 
uskuteční například v Pří-
brami, Krásné Hoře, Mar-
šovicích nebo v sedlčan-
ském muzeu. Přednášky 
sedlčanského historika se 
konají nejenom v kultur-
ních domech, sálech po-
hostinství a na obecních 
úřadech, ale také v knihov-
nách, ve školách či histo-
rických špýcharech, jako 
tomu bylo ve Vojkově či 
Olbramovicích.

David Myslikovjan

Dnes 19. února tomu jsou 2 roky, co 
nás navždy opustila naše milovaná 
manželka, maminka a babička paní 

Mgr. Eva Šťastná 
z Klučenic.

Kdo jste ji znali a měli rádi, 
vzpomeňte spolu s námi.

S láskou stále vzpomínají a nikdy nezapomenou manžel 
Josef, dcery Lenka a Ivana s rodinami a ostatní příbuzní.

Novodobé šibřinky navazují 
na tradici, která byla založena 
před osmdesáti lety

Dokončení ze strany 1
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Arsenal Benešov-
Sedlčany – FTZS 
Liberec B 3:2 (1:2)
LIBEREC Další náročné utkání 
sehrál benešovský Arsenal, 
v jehož barvách nastupují 
sedlčanští futsalisté, proti 
rezervě prvoligového týmu 
FTZS Liberec. Problémy ře-
šil Arsenal již před zápasem, 
protože vinou zranění a ne-
mocí vypadla řada stálic zá-
kladní sestavy. Nakonec na-
stoupilo šest hráčů do pole, 
ovšem polovina z nich měla 
v nohou přátelský zápas 
z velkého fotbalu.

První půle byla pro futsa-
listy Arsenalu náročná, pro-
tože soupeř většinu času hrál 
v konsolidovaném bloku 
a pro hráče ve žlutém bylo 
složité nalézt škvíry v dobře 
se posouvajícím valu hos-
tí. To se nakonec povedlo 

Sosnovcovi, který nejprve 
„rabonou“ neuspěl, ovšem 
z dorážky se již trefi l přesně 
pod břevno. Vedení bohužel 
pro domácí nevydrželo příliš 
dlouho, protože se hosté ani 
ne minutu po rozehrávce 
inkasované branky dokázali 
prosadit a srovnat skóre. Mis-
ky vah nakonec do poločasu 
na svoji stranu naklonili Libe-
rečtí, kdy po sporně odpíska-
né penaltě propasovali míč 
mezi nohy Habarta.

Druhou polovinu začal 
Arsenal zlepšeným pohy-
bem, což hráčům z města 
pod Ještědem dělalo velké 
starosti. Řada šancí zůstala 
nevyužita a čas neúprosně 
plynul. Zhruba deset minut 
před koncem ovšem krás-
nou akci až do kuchyně ukli-
dil Říha a pět minut před zá-
věrem otočil skóre důrazný 
Kouklík. Při závěrečné hře 

bez brankáře si Liberec pří-
liš šancí nevytvořil, a tak si 
Arsenal připsal další tři body 
do tabulky za možná hube-
né, ale určitě cenné vítězství. 

Dvě kola před koncem 
Arsenal stále okupuje děle-
nou první pozici s Roudni-
cí, závěr soutěže tak bude 
i nadále napínavý. Sedlčan-
ští futsalisté mají na svém 
kontě devětačtyřicet bodů, 
ale druhá Roudnice nad La-
bem, která ztrácela tři body, 
měla před naší uzávěrkou 
jedno utkání k dobru. Pří-
ští týden zavítá Arsenal 
do Chotěboře, která dopo-
sud jako jediná dokázala 
sebrat nějaký ten bodík 
Arsenalu na jeho palubov-
ce. Poslední utkání sezóny 
sehraje Arsenal v pátek 21. 
února, kdy přivítá tým Ma-
libu Mladá Boleslav.

David Myslikovjan

SEDLČANY V dlouhodobé 
pohárové soutěži hobby ho-
kejistů došlo minulý týden 
na zimním stadionu k pr-
voligovému souboji týmů, 
které jsou sousedy neje-
nom v tabulce, ale i pokud 
se týká vzdáleností obou 
obcí od sebe. Mužstva Pří-
čov a Chlumu měla dosud 
pozoruhodně vyrovnanou 
bilanci, když nasbírala stej-
ný počet bodů a Kačeři měli 
pouze o jediný gól lepší 
celkové skóre. Nebylo tedy 
překvapením, že hodně vy-
rovnaný byl i jejich aktuální 
duel, který rozhodla jediná 
podařená akce.

HC Kačeři Příčovy 
– HC Bubák Chlum 
0:1 (0:0, 0:0, 0:1)

Podle výsledku úvod-
ních dvou třetin se mohlo 
zdát, že oba týmy podepsa-
ly před utkáním smlouvu 
o neútočení, ale tak tomu 
vůbec nebylo. K vidění byla 
spousta šancí na obou stra-
nách, útočníkům se poved-
lo i několik samostatných 
úniků, ale gólmani na obou 

stranách chytali naprosto 
spolehlivě. 

Do závěrečné třetiny lépe 
vstoupili Kačeři, byli čas-
těji před brankou Chlumu, 
jenomže po dvou a půl mi-
nutách hry se po protiútoku 
dostal po přihrávce Pavla 
Sosnovce k puku mezi kru-
hy Lukáš Čiko a nekompro-
misně prostřelil brankáře – 
0:1. Šest minut před koncem 
rozehrál Chlum přesilovku, 
sevřel svého soupeře jako 
do kleští, avšak Kačeři odo-
lali. Půl minuty před závě-
rečným klaksonem ještě 
měly Příčovy velkou šanci 
na vyrovnání, když po rych-
lé akci zakončovali z bez-
prostřední blízkosti, ale puk 
prosvištěl těsně vedle tyče. 
Po tomto vítězství se Bubák 
posunul ze šestého místa 
o příčku výš a vyměnil si tak 
místo v tabulce s Kačery. 

Výsledky
1. liga: Příčovy–Chlum 

0:1. Tabulce po deseti utká-
ních vévodily šestnácti-
bodové Štětkovice, druhá 
Sázava měla patnáct a tře-

tí Zvírotice čtrnáct bodů. 
V pondělí, po naší uzávěrce, 
se hrál zápas Štětkovice–
Zvírotice, který byl soubo-
jem o první místo.

2. liga: Ševci Nový Knín 
– Rybníkáři 8:6, Olbramovi-
ce–Solopysky 2:3, Kňovice–
Vršovice 1:4. Přestože Kňo-
vice prohrály, s šestnácti 
body jsou první v tabulce, 
ale druhé Vršovice mají už 
pouze čtyřbodovou ztrátu. 
Třetí AHC Nový Knín dosud 
nasbíral deset bodů a po-
slední osmé Olbramovice 
jich mají pět.

3. liga: Štětkovice B – HC 
Votice 4:4, Čerti Votice – 
Daleké Dušníky 2:5. První 
Miličín ještě ve třetí lize ne-
ztrácel a po sedmi utkáních 
měl na svém kontě čtrnáct 
bodů. O dva body zpět byly 
Daleké Dušníky, ale v době 
naší uzávěrky měly odehrá-
ny o dva zápasy více než 
první tým tabulky. Třetí Hrá-
dek nastřádal na svoje kon-
to jedenáct bodů a poslední 
osmí Medvědi nasbírali za-
tím pouze body dva.

David Myslikovjan

TJ Tatran Sedlčany 
– TJ Sokol 
Sezimovo Ústí 4:3 
(3:0)
SEDLČANY TJ Tatran sehrál 
v sobotu 8. února svůj třetí 
letošní přátelák, tentokrát 
výjimečně doma na umě-
lém povrchu, jinak se hraje 
venku. Do Sedlčan zavítal 
účastník Jihočeského kraj-
ského přeboru Sezimovo 
Ústí, které je v tabulce na 15. 
místě s 12 body. 

Zaskočený soupeř
Domácí tým začal skvě-

le, do soupeře se ihned 
od úvodních minut zakousl 
a dobrým napadáním nutil 
hostující hráče k chybným 
rozehrávkám. Pro jihočeský 
celek nedopadl první po-
ločas slavně. Díky dvěma 
brankám Lukáše Matouška 
a jedné od Marka Hanuše vy-
hrál Tatran první poločas 3:0. 

Schylovalo se 
k dramatu

Domácí celek si udržoval 
před svými fanoušky poho-
du i v začátku druhého polo-
času, kdy Marek Hanuš zvý-
šil skóre na 4:0. Jednoznačně 
vyhlížející zápas se však má-
lem proměnil v drama, sou-
peř se nevzdal a třemi bran-
kami kontroval stav na 4:3. 
Více se mu ale nepodařilo 
a Tatran si jasně rozjetý zá-
pas nenechal vzít a uhájil 
v něm nakonec vítězství. 

Sestava Tatranu: Habart 
– L. Brotánek, Krůta, Plachý, 
Chlasták, Schwarz, Kouklík, 
Hanuš, Sirotek, Matoušek, 
Krotil. Náhradníci: Barták, 
P. Lípa, Dvořák.

Další přípravné utkání 
hraje Tatran v sobotu 15. 
února od 12 hodin proti 
prvnímu celku Jihočeského 
krajského přeboru FC ZVVZ 
Milevsku na jeho hřišti.

David Štverák

Boca Chotěboř − 
Arsenal Benešov-
Sedlčany 0:2 (0:0)
SVĚTLÁ NAD SÁZAVOU V pá-
tek odcestovalo šest hráčů 
druholigových sedlčan-
ských futsalistů v barvách 
benešovského Arsenalu 
do Světlé nad Sázavou, kde 
své domácí zápasy hraje 
Chotěboř. 

Oba celky si vypraco-
valy šance ke skórování, 
když především hosté měli 
spoustu gólových šancí. Ně-
kolikrát je zastavila branková 
konstrukce, nebo domácí gó-
lman. Střeleckou nemohouc-
nost tak prolomil až hostující 
Novotný pět minut před kon-
cem utkání z nařízené pe-
nalty po faulu na Kouklíka. 
Domácí Boca okamžitě při-
stoupila ke hře bez brankáře, 
ve které si ovšem žádné vy-
ložené šance nevytvořila. Po-
jistku tak přidal necelé dvě 
minuty před koncem Říha 

střelou do prázdné branky, 
a tak si Arsenal odvezl další 
tři body do tabulky.

„Vzhledem k tomu, že také 

Roudnice zvládla víkendové 

utkání za tři body, situace 

před posledním kolem vypa-

dá následovně. Pokud Roud-

nice vyhraje zápas s Kadaní, 

nemusí se ohlížet na výsledek 

Arsenalu, protože má lepší 

vzájemnou bilanci. Arsenal 

tedy musí doufat, že Roud-

nice nějaký ten bodík ztratí 

a Arsenal naplno zaboduje,“ 

vypočítal nyní zraněný bran-
kář Arsenalu Filip Dřevo-
jan, a dodal: „Tímto bychom 

všechny příznivce futsalu rádi 

pozvali na náš poslední zá-

pas této sezóny, v němž při-

vítáme tým Malibu Mladá Bo-

leslav. Utkání je naplánováno 

netradičně na pátek 21. února 

od dvaceti hodin. Celé kolo se 

musí odehrát v jednotný čas 

a termín posledního kola byl 

určen právě na pátek.“ 
David Myslikovjan

Sezimovo Ústí 
dokázalo zápas 
hodně zdramatizovat

Razítko na vítězství dali 
futsalisté dvě minuty 
před koncem

Problémy se sestavou výkon 
futsalistů výrazně neovlivnily

V hokejovém duelu sousedů 
se čekalo na gól dlouho
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SEDLČANY V první lize 
dlouhodobé pohárové 
soutěže amatérských 
hokejistů bylo minulý tý-
den v sázce první místo, 
na které se tlačily hned 
tři týmy. 

Š t ě t kov i c e  m o h l y 
svým dvěma největším 
soupeřům odskočit, ale 
místo toho schytaly de-
bakl. Do čela tabulky se 
tak mohla vrátit Sázava. 
Ani Rebel sice příliš neu-
spěl, ale i remíza nakonec 
přece jenom stačila k po-
sunu na vedoucí příčku 
startovního pole.

Stará garda 
Štětkovice – 
HC River Boys 
Zvírotice 0:9 
(0:3, 0:1, 0:5)

Do vedení se chlapci 
od vody dostali po čty-
řech minutách hry, když 
po hezké kombinaci 
všech tří útočníků v pás-
mu soupeře zakončo-
val akci přesnou ranou 
k tyči Vladimír Kuchár. 
Čtyři minuty před kon-
cem první třetiny měly 
možnost po předchozím 
faulu Zvírotice zahrávat 
trestné střílení, a střelec 
úvodní branky ani ten-
tokrát nezaváhal – 0:2. 
Půldruhé minuty před 
sirénou přidal střelou 
z mezikruží třetí Michal 
Rottenberg a se Starou 
gardou to začalo vypa-
dat bledě.

V úvodu druhé tře-
tiny Štětkovice celkem 
v pohodě přestály dvou-
minutové oslabení, sice 
se hodně snažily zpevnit 
obranu, ale byly stále 
pod tlakem svého soupe-
ře. Svoji převahu chlap-
ci od vody zúročili šest 
a půl minuty před dru-
hým klaksonem po přes-
ném zakončení Miroslava 

Čermáka – 0:4. V závěreč-
né třetině Zvírotice umoc-
nily svoji dominanci 
v tomto duelu pěti přes-
nými zásahy. Dvakrát se 
trefi l Jiří Chlasták a jeden 
přesný zásah přidali Mi-
chal Rottenberg, Jan Řan-
da a Aleš Huml.

Zajímavý vývoj měl 
třetiligový duel, v němž 
se střetl Miličín s Hrád-
kem. Utkání, ve kterém 
padlo hodně gólů, bylo 
dlouho velmi vyrovna-
né. Po dvou třetinách 
vedl Hrádek 5:6, jenom-
že v závěrečném dějství 
se už jeho střelci od-
mlčeli a tým inkasoval 
sedm branek.

Výsledky – 1. liga: 

Štětkovice – Zvírotice 
0:9, Křepenice – Sázava 
4:4, Domino – Rumola 
4:2. Po jedenácti utkáních 
hned tři týmy v pořadí 
první Sázava, druhé Zví-
rotice a třetí Štětkovice 
mají na svém kontě šest-
náct bodů. Poslední osmá 
Rumola stále na svůj prv-
ní bod čeká.

2. liga: Solopysky 
– Rybníkáři 5:5, AHC 
Nový Knín – Kňovice 
2:7, Vršovice – Neveklov 
8:2, Olbramovice – Šev-
ci Nový Knín 4:3. První 
Kňovice nasbíraly už 
osmnáct bodů, druhé 
Vršovice jsou o čtyři 
body zpět a třetí Solopy-
sky mají jedenáct bodů. 
Přes vítězství zůstávají 
na posledním osmém 
místě sedmibodové Ol-
bramovice.

3. liga: Miličín – Hrá-
dek 12:6, Hrádek – Med-
vědi 9:2. Šestnáctibodový 
Miličín má na čele tabulky 
tříbodový náskok na dru-
hý Hrádek a čtyřbodový 
na třetí Daleké Dušníky. 
Poslední sedmí Medvědi 
zůstali na dvou bodech.

David Myslikovjan

FC ZVVZ Milevsko – TJ 
Tatran Sedlčany 4:1 (3:1)
MILEVSKO V sobotu 15. února sehrál Tatran 
svůj letošní čtvrtý přátelák. Tatran tento-
krát odcestoval ke známému soupeři, se 
kterým ještě v časech minulých bojoval 
o body v divizi. Že je domácí celek ve for-
mě, ukázala i týden stará domácí výhra 4:3 
proti diviznímu Milínu. 

Domácímu celku stačila 
půlhodinka 

Lídr Jihočeského krajského přeboru 
přivítal Tatran na svém hřišti s umělým 
povrchem tak, že po odehrané půlho-
dině hry bylo prakticky rozhodnuto 
o vítězi utkání. První dvacetiminutovka 
domácího celku byla asi jeho nejlepší 
pasáží v zápase, kdy hráče Tatranu Ji-
hočeši dobře napadali, běhali a nutili je 
k chybám. Po kterých se i gólově postup-
ně prosadili domácí hráči Bílý, Volf a Pe-
třík. Naději a snížení přeci jen vykřesal 
Ondřej Štemberk, který do konce první-
ho poločasu snížil stav na 3:1.

Závěr zápasu se spíše 
dohrával

Ve druhém poločase a i díky výsledku, 
který ještě navýšil na 4:1 pro domácí celek 
svým druhým zásahem v utkání hráč Bílý, 

tempo hry začalo opadávat. Milevsko bylo 
ve fi nální i předfi nální fázi dost nepřesné 

a i díky tomu hodně vyložených šancí spá-
lilo. Tatranu se nepodařilo aspoň nepřízni-
vý výsledek gólově zkorigovat a tak utkání 
skončilo 4:1 pro Milevsko. 

Sestava Tatranu: Habart – Chlasták, 
L. Brotánek, Novotný, M. Krůta, Schwarz, 
Kouklík, Hanuš, Sirotek, Krotil, Štemberk. 
Náhradníci: Barták, Repetný.

Další přípravné utkání sehraje Tatran 
v sobotu 22. února venku od 10:30, proti 
divizním Hořovicím.            David Štverák

SEDLČANY V osmnáctém 
a devatenáctém kole 3. ligy 
stolních tenistů skupiny 
A se dosud pátí hráči Tatra-
nu utkali v sobotu s týmem 
z popředí tabulky a v nedě-
li s celkem, který měl pouze 
o tři body méně než domá-
cí. Těm tentokrát selhala 
jejich jindy parádní disci-
plína, kterou je čtyřhra. 
Úspěšní nebyli ani v jed-
nom ze čtyř případů.

Tatran Sedlčany – 
TJ Dobřany A 4:8

Na jednom ze stolů pro-
hráli Pejša s Kocurou 1:3 
na sety, a navlas stejně se 
vedlo i Faktorovi s Kauc-
kým na druhém. Jazýčkem 
na vahách ve vývoji utkání 
byly dvě Pejšovy porážky 
bez zisku jediného setu, což 
se nejlepšímu sedlčanské-
mu hráči už dlouho nestalo, 
pokud tedy již někdy ano. 
V zisku bodů ve dvouhrách 

ho tak museli zastoupit jed-
nou Kaucký a jednou Kocu-
ra, dva body vybojoval Fak-
tor, který nám po skončení 
utkání řekl: „Dobřany jsou 

velice kvalitním týmem, kte-

rý chce vyhrát play off a po-

stoupit do 2. ligy. Bylo znát, 

že tito kluci hodně trénují, 

hráli opravdu pěkně. Vyšlo to 

tak, že dva nejlepší hráči sou-

peře nastoupili ve dvouhrách 

proti Karlu Pejšovi, a proto 

tentokrát nebodoval.“

Tatran Sedlčany – 
TJ Sokol Bor 7:7

O vyrovnanosti tohoto du-
elu svědčí nejenom konečné 
nerozhodné skóre, ale také 
skutečnost. Že k vidění bylo 
šest pětisetových bitev. Jed-
nu z nich svedli ve čtyřhře 
se svými soupeři Pejša s Ko-
curou, ale nakonec odešli po-
raženi. Tatran se v utkání ani 
jednou nedostal do vedení, 
avšak sympatické bylo, že se 

po nepodařených čtyřhrách 
nepoložil a vytrvale dotaho-
val těsný náskok soupeře. 
O dva body se ve dvouhrách 
postarali Kocura, Pejša a Fak-
tor, jeden přidal Kaucký. 
„Dnes jsme takticky postavili 

Jirku Kocuru do první dvouh-

ry proti Romanu Dráždilovi, 

který je třetím nejlepším hrá-

čem v soutěži, ale věděli jsme, 

že u nás hraje hůř než doma. 

Postupně se však rozehrává, 

takže jsem věřil, že Jirka ho 

v první sérii porazí.“ uvedl 
po skončení zápasu Faktor. 

Kocura, který má střída-
vý start, si v sobotu zahrál 
i za B družstvo Tatranu. Pro 
tým získal ve dvouhrách čty-
ři body, když ztratil pouhé 
dva sety, a přispěl tak velkou 
měrou k vítězství 10:8 nad 
Neratovicemi. Béčko se tak 
po dlouhé době odrazilo ode 
dna tabulky své skupiny nej-
vyšší krajské soutěže.

David Myslikovjan

Milevsko ukázalo Tatranu svoji 
sílu hned v úvodu utkání

Stolním tenistům selhala jejich 
jindy parádní disciplína

Souboj o míč Milana Krůty (vpravo) s milevským 
hráčem. Foto: fcmilevsko.cz 

Na nejvyšší 
příčku prvoligové 
hokejové soutěže 
se tlačí tři týmy
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Nedávno byl promítán v televizi český fi lm Bratři 
a brzy také dokument Útěk do Berlína. Nechával 
jsem silný účinek těch děl doznít, aby můj komentář 
nebyl ovlivněn prvním dojmem. Musím předeslat, 
že jsem na sklonku života vděčný tvůrcům obou 
děl, jak hraného fi lmu, tak náročného dokumentu. 
Nic se tam již nepřekrucuje do podoby nenávistné, 
ani naopak zbožňující nespornou statečnost sku-
pinky mladých chlapců. Jsou to strohá fakta, která 
ani tak není snadné chápat ve všech souvislostech. 
Hlavně, když se pokusíme vžít do lidí žijících v té 
hrozné době, majících ze svých rodin silné morální 
základy boje o demokracii. 

Musím se přiznat, že ohlasy na sítích, přiznávající 
změnu totalitního pohledu na Josefa Mašína, Ctira-
da Mašína a Milana Paumera, mě překvapily. Proto-
že jak jsem už dávno přiznal, psal jsem kdysi do Li-
dových novin, že ve svých 12 letech jsem již vnímal 
rozhovory svých rodičů s podobně postiženými, 
šikanovanými, vysmívanými, o vše okradenými. 
Tito noví žebráci sledovali skupinu bratří Mašínů 
s nadějí. Že tak jako jejich otec bojoval za vlast proti 
Hitlerovu režimu, budou ti hoši organizovat boj pro-
ti stalinské diktatuře u nás. Ale u nás se po Mnicho-
vu asi vžilo, že o nás nějak někdo rozhodne a my 
to znovu spolkneme. A přestože národ brzy viděl, 
jak hrozně byl Gottwaldem obelhán, bojovalo se 
leda někde po měnové reformě, ale spíše docházelo 
ke kolaboraci s režimem. 

Skupině bratří Mašínů po několika protistátních 
akcích nezbylo jen zmizet, než je někdo zradí. Jak 
zmíněné fi lmy ukazují, zachraňovali si život neuvě-
řitelným útěkem do Západního Berlína. I ti, kdo jed-
noznačně mluvili jen o sprostých vrazích, museli za-
váhat. Ano, jde o velice nesnadné názorové změny.

Vladimír Roškot

Díky svým dětem objevuji věci 
nové anebo znovuobjevuji věci, 
které jsem v dospělosti vytěsnil 
ze své hlavy. A tak se mi náhle 
v mém životě zjevila dívčí skupi-
na Lollipopz se svojí bláznivou 
show. Bláznivou byla nazvána 
dost trefně, protože proměňuje 
holky mezi šesti a čtrnácti lety 
v bytosti, které nepotřebují něko-
lik hodin jíst a pít, celou tu dobu 
drží v ruce telefon a natáčejí 
všechno, co se kolem nich děje 
a pohybují se v jakémsi hypno-
tickém transu, v němž nevnímají 
nic než euforii. Věřte mi, viděl 
jsem to na vlastní oči.

Při odjezdu kapely se malé 
fanynky namáčknou na krokem 
jedoucí dodávku a dobývají se 
dovnitř jako zombie z nějakého 
apokalyptického fi lmu. Opatlá-
vají zatmavená skla svými upo-
cenými ručkami, v nichž stále 
drží telefony, které už fungují jen 
díky vysokokapacitním power-
bankám. Rodiče rezignovaně při-
hlížejí. Vyměňují si lakonické po-
známky a hrají soutěž o to, kdo 
na vystoupení přijel z největší 
dálky a kdo má za sebou největší 
počet bláznivých show.

Na druhou stranu, je fajn mít 
pro co žít. Lepší je vykřičet si hla-
sivky a vyskákat se na nějakém 
koncertě, než ve smysl svého 
života proměnit sledování youtu-
be a pojídání chipsů. Beru to tak, 
že být bláznivý je v této věkové 
kategorii cenná vlastnost. Když 
má někdo pořádně bláznivou ka-
marádku, tak bude asi fakt cool.

Mám tedy alespoň jako po-
zorovatel příležitost účastnit se 
něčeho bláznivého a radovat se 
z toho, že moje dcera se raduje. 
Chci si to užít, dokud je její jedi-
nou starostí se radovat. Až vstou-
pí do dospělého života a ten ji 
nevybíravě seznámí s tím, že 
se neskládá jen ze samých mile 
bláznivých událostí, budu při ní 
stát, i když ji poprvé naprosto 
vážně rozpláče. Tím pro ni defi -
nitivně skončí bláznivá show její-
ho dětství a pro mě taky.

Bohumil Vohanka

„Sláva! Konečně vyjádřím se tanečně!“ Tak jsem sám sobě 
v duchu pravil spolu s kapelou Tata Bojs, když jsem do-
stal pozvánku na vyhlášený příbramský Divadelní ples. 
Nabídka přišla od tancechtivé dámy i se dvěma lístky, kte-
ré jsou jinak dost těžko k sehnání – takovou příležitost si 
nechcete nechat ujít!

Na druhou stranu – nebyl jsem na plese dobrých... 
Vlastně už si ani nepamatuju, kolik let. Proto jsem se nej-
dřív trochu zamyslel, jestli mám co na sebe, a hlavně co 
se na takovém plese vůbec dělá. První otázku jsem vy-
řešil dokoupením košile a kravaty (dobrá záminka si zas 
jednou doplnit šatník pro slavnostnější příležitosti), pře-
leštěním starších špičatých bot a zapůjčením pěkného 
saka. Tu druhou zopakováním si valčíkových kroků s dce-
rou doma v kuchyni a vyhledáním několika dobrých rad 
na internetu, přičemž se mi dostalo především ujištění, že 
většina lidí na plesech tančí kromě valčíku a polky všech-
no ostatní tak nějak improvizovaně a není třeba se stre-
sovat tím, jestli si po více než třiceti letech od tanečních 
vzpomenu na jive, o nějakých fi gurách ani nemluvě. No 
a taky se pořád jen netančí, člověk potká nějaké známé, 
popovídá si s partnerkou, kouká na cvrkot kolem sebe...

A opravdu to tak bylo. Sice jsem si při některých 
hitech od Michala Davida, Heleny Vondráčkové apod. 
říkal, že je mi plesové kapely trochu líto, ale znáte to: 
lidi se chtějí bavit a tohle prostě zabírá. Divadelní ples 
má navíc tu výhodu, že jsou tam kapely hned tři – kro-
mě té hlavní v estrádním sále ještě jedna dole v D-klu-
bu a uprostřed ve foyer divadla dokonce pro náročněj-
ší publikum hrají jazz. Zkrátka příjemný pestrý večer. 
Až jsem si říkal, že jsem asi udělal chybu, když jsem 
se plesům tak dlouho vyhýbal. Je to fajn příležitost 
pro utužování, případně i navazování společenských 
kontaktů. Nemusíte tam nutně vyrazit v páru, viděl 
jsem se dobře bavit i partičky stejnopohlavní nebo 
různě namíchané. A v tom páru máte zas možnost zjis-
tit, jak dobře jste spolu sladění... A případně na tom 
ještě zapracovat.

Takže jestli váháte a máte z toho obavy, řekněte si pro-
stě (opět po vzoru Tata Bojs a jejich písně 220 Travoltů): 
Dneska to fakt bude skvělý!        Jan Žebrakovský

V sobotu po poledni jsme s velkou 
nervozitou sledovali množství ha-
sičských vozidel směřujících z na-
šeho městečka nebo přes něj smě-
rem na Petrovice. Pak volala synova 
přítelkyně, že má o něj strach. Jel 
do Mokřice, nebere telefon a sdílení 
polohy mu nefunguje. Měla strach, 
že měl nehodu. Na portálu krizového 
řízení se nic neobjevovalo.

Uklidňovalo nás, že jsme neviděli 
jet záchranku a mezi hasiči bylo hod-
ně cisteren na to, aby šlo o autone-
hodu. Přesto jsem měla tušení. Bude 

to spíš požár, ale syn u něj může být 
a proto ten telefon bez odezvy, říkala 
jsem si. Netrvalo dlouho a měli jsme 
to potvrzené. Jde o požár v Mokři-
ci. Na portálu se objevila informace 
o tom, že hoří odpad. První stupeň 
poplachu.

Zanedlouho volal syn a vyprávěl 
mi svůj nejnovější zážitek. Zapojoval 
aparaturu v místním kulturáku, kde 
se to odpoledne měl odehrát dět-
ský karneval. Když postávali venku, 
všimli si kouře vycházejícího z domu 
naproti přes silnici. Utíkali tam. To 

už se z útrob domu ozývaly výbu-
chy, které měly za následek i rozbití 
okenních skel. Bohužel je v tom mís-
tě velmi slabý signál a tak bylo třeba 
se kvůli zavolání vzdálit. Povedlo se.

Během našeho telefonátu bylo 
hlášení na krizovém portálu změ-
něno na požár nízké budovy a po-
plach druhého stupně. Naštěstí se 
nikomu nic nestalo. A i díky té par-
tičce připravující akci pro děti se 
podařilo uchránit majetek za deset 
milionů korun.

Olga Trachtová Hadáčková

G L O S A

Hasičská realita byla tentokrát blíž než jindy

S L O U P E K

Bláznivá 
show

P A S T V A  P R O  U Š I  ( 6 )

Plesová sezóna

P O Z N Á M K A

Nesnadné 
změny
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